
V červnovém vydání Krasničanu jsme vás informovali o zrušení všech 
kulturních i sportovních akcí, které se měly v průběhu léta v našem 

městském obvodu konat. Také jsme vyjádřili naději, že pokud se situace 
s pandemií COVID-19 nezhorší, budeme podzimní akce pořádat dle pů-
vodního plánu. V tomto vydání Krasničanu je  tedy již uvedeno několik 
pozvánek. Situace ale v posledních dnech ukazuje opětovný nárůst přípa-
dů onemocnění koronavirem v různých regionech ČR, a tak není snadné 
odhadnout zda skutečně budeme moci plánované akce pořádat, nebo  je 
naopak  opětovně rušit. Proběhnout by měla podzimní úklidová akce s ná-
zvem  „Ukliďme  svět,  ukliďme Česko“,    otevření  nové  sportovní  haly, 
Tyjátr  krasnický, Krpolský  kvíz, Krpolské  strašení,  několik  adventních 
akcí, setkání na Silvestra. 
Z výše uvedených důvodů, prosím, sledujte vývěsní tabule na území měst-
ského obvodu, hlášení místního rozhlasu, které je uvedeno i na webových 
stránkách MOb Krásné Pole, facebookovou stránku Krásné Pole Oficiální 
a ti z vás, kteří máte chytrý telefon, pak informace můžete získat i v mo-
bilní  aplikaci.  Budeme  se  snažit  informovat  vás  vždy  včas.  Děkujeme 
za pochopení.

    Zdeňka Klásková, místostarostka

Od 1. 10. 2020 Čes-
ká  pošta  celostát-

ně upravuje hodiny pro 
veřejnost  na  svých  po-
bočkách.  Tato  úprava 
se  dotkne  také  pošty 
v Krásném Poli.
NOVÁ OTEVÍRACÍ DOBA OD 1. 10. 2020

KRASNIČAN
Zpravodaj
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COVID-19 a pořádání 
akcí v Krásném Poli

Česká pošta 
INFORMUJE

 dopoledne odpoledne 
PONDĚLÍ ZAVŘENO 13:00 – 18:00 
ÚTERÝ 8:00 – 12:00 13:00 – 14:00 
STŘEDA ZAVŘENO 13:00 – 18:00 
ČTVRTEK 8:00 – 12:00 13:00 – 14:00 
PÁTEK 8:00 – 12:00 13:00 – 14:00 
SOBOTA A NEDĚLE ZAVŘENO ZAVŘENO 

 

KRAJSKÉ A SENÁTNÍ 

VOLBY
Volby do zastupitelstev krajů a Senátu Parlamentu České republiky se 

uskuteční 2. a 3. října. Případné druhé kolo volby do Senátu bude 
9. a 10. října.
Krásné Pole má dva volební okrsky č. 3001 a č. 3002 v budově základní 
školy. V pátek budou volební místnosti otevřeny od 14 do 22 hodin a v so-
botu od 8 do 14 hodin.
Voliči, kteří chtějí volit mimo svůj okrsek, mohou požádat o vydání volič-
ského průkazu buď osobně na podatelně ÚMOb Krásné Pole nejpozději 
do 30. 9. 2020 do 16:00 hodin anebo v listinné či elektronické podobě 
s  doručením ÚMOb Krásné  Pole  do 25. 9. 2020 do 16 hodin.  Žádost 
v listinné podobě musí být opatřena úředně ověřeným podpisem voliče, 
žádost v elektronické podobě lze zaslat prostřednictvím datové schránky. 
Na voličský průkaz pro volby do zastupitelstev krajů může volič – občan 
Krásného Pole hlasovat jen na území Moravskoslezského kraje, na volič-
ský průkaz do Senátu jen ve volebním obvodu č. 72.

Jak se bude volit v karanténě / izolaci z důvodu one-
mocnění covid-19 ?

Vláda  schválila  zákon o  zvláštních  způsobech hlasování.  Je  určen oso-
bám, jímž nařídila karanténu nebo izolaci z důvodu onemocnění covid-19 
krajská hygienická stanice nebo praktický lékař. Zákon též umožní hla-
sování voličům umístěným v zařízeních, která byla rozhodnutím krajské 
hygienické stanice uzavřena.
Pro tuto skupinu voličů se zavádí tři možnosti zvláštního způsobu hlaso-
vání:
• hlasování z motorového vozidla u volebního stanoviště (tzv. drive-in) 
Stanoviště  budou  uzpůsobena  pro  průjezd  motorového  vozidla.  Takto 
může volič hlasovat ve středu ve volebním týdnu od 7 do 15 hodin. Kraj-
ský úřad zřídí pro území každého okresu v kraji 1 volební stanoviště, tuto 
informaci zveřejní na svých internetových stránkách
• hlasování v pobytovém zařízení sociálních služeb, které bylo uza-
vřeno
Pokud krajská hygienická stanice nahlásí uzavřená zařízení na svém úze-
mí  krajskému úřadu,  ten  do  nich  vyšle  speciální  komisi  pro  hlasování. 
Takto hlasovat bude možné od čtvrtka volebního týdne od 7 hodin do pát-
ku volebního týdne do 18 hodin.
• hlasování do zvláštní přenosné volební schránky
Pokud občan v nařízené karanténě či izolaci nemůže využít drive-in hla-
sování, může do čtvrtka volebního týdne do 20 hodin oznámit krajskému 
úřadu, že žádá příjezd speciální volební komise. Tuto komisi budou tvořit 
členové drive-in týmu a přijedou s přenosnou volební schránkou za obča-
nem domů. Toto hlasování bude probíhat od pátku volebního týdne od 7 
hodin do soboty volebního týdne do 14 hodin.
Zvláštní způsoby hlasování budou zajišťovat speciální hlasovací komise 
složené ze tří vojáků a zapisovatele jmenovaného krajským úřadem; také 
sčítání těchto hlasů provede zvláštní sčítací komise u krajského úřadu. 

(Více informací k volbácm najdete www.msk.cz, www.mvcr.cz)
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Zprávy z MO ČSSD Krásné Pole

Vážení rodiče,
přestože  v  tuto  chvíli  nevíme,  jak  bude  vypadat  epidemiologická 

situace je  součástí tohoto poprázdninového čísla také pozvánka na Mi-
kulášskou nadílku, kterou   připraví členové MO ČSSD spolu s místními 
dobrovolnými hasiči.   Druhá    tradiční akce „Dlabání dýní“ se   pravdě-
podobně konat nebude. V případě výrazného zlepšení epidemiologické 
situace bychom Vás informovali na fb a obecním rozhlasem. 
Na Mikulášskou nadílku do  hasičské zbrojnice bychom Vás letos chtěli 
pozvat v sobotu 5. prosince 2020 od 16.00 hodin.  Těšit se můžete nejen 
na Mikuláše, čerta a anděla, ale také na opékání párků pod večerní ob-
lohou. 
Tímto  bychom Vás  chtěli  poprosit  o  objednání  vašich  dětí  na  emailu: 
cssd.krasne.pole@seznam.cz. V případě, že vaše děti mají dietní opatření 
upozorněte nás na  tuto skutečnost, abychom balíček upravili. Pro extra 
zlobivé děti zajistíme uhlí a šlupky z brambor .
Občerstvení bude zajištěno. 

MO ČSSD Krásné Pole

I  v  letošním  roce  pokračuje Městský  obvod  Krásné  Pole  v  opravách 
místních komunikací a veřejných prostranství. Plánované opravy míst-

ních  komunikací  narušila  koronavirová  krize.  Městskému  obvodu  byl 
Městem Ostrava krácen rozpočet na letošní rok, proto bylo rozhodnuto, 
že prostředky na místní komunikace budou přednostně vynaloženy na po-
kračování výstavby chodníků pro pěší (komunikace IV. třídy), navržených 
v rámci projektu bezbariérové chodníky v Krásném Poli. Bylo pokračo-
váno v objektech SO 107 Chodník ke hřbitovu, SO 106 Chodník na ul. 
Sklopčické (1. část) a SO 109 Chodník s nástupištěm autobusové zastáv-
ky u  základní  školy. Na  tyto  stavby bylo  vydáno  stavební  povolení  již 
v roce 2017 (zatím byl vybudován úsek od kostela po památník 2. světové 
války). 
Chodník ke  hřbitovu navazuje  na  celkovou úpravu vstupního prostran-
ství před smuteční síní a na nově navržené oplocení. Úprava hřbitova je 
samostatnou akcí z dotací Města Ostravy. Všechny tyto stavby byly vy-
soutěženy. 
Úpravy hřbitova realizovala firma Stavia z Ostravy Kunčic. Firma již po-
ložila zámkovou dlažbu z čelní strany smuteční síně. Podařilo se upravit 
projekt tak, aby vstup byl bezbariérový pro všechny občany (byly zrušeny 
schody, oproti původně navržené  rampě). Firma navíc provedla kanali-
zační  propojku  od  záchodů  do  kanalizačního  sběrače  na  ul.  Družební. 
Došlo tím k odstavení původní žumpy. Hotová je již i pokládka z boční 
a zadní strany smuteční síně. Po ukončení prací budou provedeny terénní 
a sadové úpravy vstupní části areálu hřbitova, na které se zpracovává pro-
jektová dokumentace.
Chodník  před  hřbitovem  podél  ulice  Družební  byl  navržen  o  šířce  2 m. 
S ohledem, že se zároveň buduje nové oplocení od ul. Družební bylo roz-
hodnuto chodník rozšířit tak, aby na chodníku mohl zastavovat autobus se 
smutečními  hosty. Byla  zesílena  skladba  chodníku  a  požádáno  o  změnu 
stavby před dokončením. Realizaci stavby chodníku i oplocení na základě 
výběrového řízení získala firma Pavel Hrbáč. Ke konci měsíce srpna byl již 
rozšířený chodník  realizován a předán. Firma  také vybudovala betonový 
základ pro budoucí oplocení. Rada Městského obvodu Krásné Pole však 
v průběhu měsíce července přehodnotila původně schválený projekt a místo 
betonových štípaných tvárnic na podezdívku a sloupky navrhla jiné mate-
riály. Byly zvažovány varianty obklady kamenem, břidlicové zídky anebo 
zídky  z  betonových  cihel. Nakonec  byla  vybrána  varianta  z  betonových 
černočervených krumplovaných cihel. Firma Pavel Hrbáč nebyla na změnu 
materiálu připravena a nesehnala v požadovaném termínu zedníky,  takže 
ke konci srpna od smlouvy odstoupila. Městský obvod sehnal jinou firmu, 
která bude v průběhu září ve stavbě oplocení pokračovat. 
Chodník na ul. Sklopčická a u školy realizovala firma Krossbau z Ostra-
vy Hrabůvky. Zahájila práce v červenci a do konce měsíce byl postaven 
cca 50 m úsek chodníku podél fotbalového hřiště až ke křižovatce s ulicí 
Družební. Chodník má šířku 2 m a snížený obrubník na 2 cm umožňuje 
krátkodobé parkování při konání sportovních a školních akcí. Při realizaci 
se  firma  úspěšně  vypořádala  s  opravou  havarijního  stavu  vodovodního 
řádu, který byl zjištěn při výkopových pracích.  
Začátkem srpna firma zahájila výstavbu chodníku a autobusové nástupní 
hrany před školní  jídelnou. Práce byly za dohledu Dopravního podniku 
Ostrava  (DPO)  úspěšně  dokončeny  již  20.  srpna.  DPO  však  poukázal 
na  neuspokojivý  technický  stav  odvodňovacího  žlábku  podél  ul.  Dru-
žební. Úprava odvodňovacího žlabu nebyla součástí projektu, avšak bylo 
rozhodnuto, že části žlabu v místech vjezdu a výjezdu autobusu budou na-
hrazeny betonovými štěrbinovými žlaby s vysokou únosností. Práce byly 
provedeny v druhém týdnu září. Ani po dokončení opravy žlabů nedojde
 ještě k zahájení provozu zastávky z důvodu probíhajícího správního říze-
ní na dopravní značení, které bude trvat cca 2 měsíce. 
V příštím čísle Krasničanu budou uvedeny celkové náklady všech realizo-
vaných staveb a oprav, jejich celkové zhodnocení a výhled plánovaných 
oprav na rok 2021.

Ing. Vlastimil Šmiřák, člen stavební a dopravní komise a TDI

Opravy místních komunikací 

a veřejných prostranství 
v Krásném Poli

Potravinová sbírka

Vážení spoluobčané,
Městský  obvod  Krásné  Pole  se  v  letošním  roce  podruhé  zapojil 

v rámci Mezinárodního dne za vymýcení chudoby do sbírky potravinové 
pomoci pro Potravinovou banku v Ostravě, z.s.
Byli bychom velmi  rádi, kdybyste nám pomohli nasbírat potraviny pro 
potřebné. 
Sbírka  bude  probíhat  ve  dnech  19.  –  23.  října  2020  v  budově  radnice 
v Krásném Poli, v době od 8:00 do 12:00 hodin, v pondělí a ve středu také 
v době od 13:00 do 16:00 hodin. 
Případné dotazy vám zodpovím na telefonním čísle 737 328 536.
Pokud byste se chtěli zapojit, můžete přinést některé z vhodných potravin, 
jako jsou: konzervované potraviny všeho druhu (masové, rybí, zelenino-
vé), dětské výživy, paštiky, cukr, rýži, těstoviny, olej, luštěniny, instantní 
polévky, čaje, džemy, sirupy, med, piškoty, cukrovinky pro děti apod. 
Buďme štědří k lidem v tíživé životní situaci…
Děkujeme!

    Zdeňka Klásková, místostarostka
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Vítání občánků

V neděli 28. června 2020 uspořádal Městský obvod Krásné Pole ví-
tání nových občánků. Akce probíhala v obřadní síni radnice, kde je 

v  prvním  patře  pro  takovéto  slavnostní  příležitosti  upravena  místnost. 
K prvnímu letošnímu vítání bylo pozváno 14 nových občánků, kteří se 
narodili  do  našeho obvodu na  přelomu  roku 2019  -  2020. Po přivítání 
všech přítomných následovalo vystoupení dětí ze základní umělecké ško-
ly pod vedením paní učitelky Chalcařové. 
Pan starosta Ing. Tomáš Výtisk společně s předsedkyní sociálně zdravotní 

komise Bc. Věrou Pražákovou představili vítané děti, a to 7 chlapců a 7 
děvčátek a  společně pronesli k  rodičům slavností projev a poděkování. 
Následovaly podpisy rodičů a  jako vzpomínku děti obdržely darem pa-
mětní knihu a zlatý čtyřlístek. V závěru proběhlo fotografování v dobové 
kolébce. 
Všem rodinám přejeme touto cestou ještě jednou hodně štěstí, zdraví, lás-
ky i rodinné pohody.

Eliška Dudová, sociální úsek

Krásné Pole na cestě k „chytrému městu“

Pomozte nám zjistit, jestli je Krásné Pole chytré město. Jaké je vlastně 
chytré město, neboli Smart City?

Je to takové město, které šetří lidem čas, energii a peníze. Hlavním cílem 
je zvýšení kvality života obyvatel za pomoci chytrých řešení, která stojí 
na využívání nejnovějších technologií, vedou k úsporám a usnadňují oby-
vatelům každodenní život. V tomto směru jsme sestavili dotazník, jehož 
cílem je zjistit a zmapovat,  jaké jsou základní potřeby obyvatel obvodu 

a jak by se daly případné nedostatky vyřešit pomocí (nejen) chytrých ře-
šení. Váš názor poslouží vedení obvodu pro zkvalitnění života vás všech. 
Dotazník  je  členěn  do  jednotlivých  tématických  oblastí  a  zabere  cca 
15 minut vašeho času. Odkaz na jeho vyplnění naleznete na webových 
stránkách obvodu nebo bude dostupná v papírové podobě na úřadě nebo 
v  knihovně.

Redakční rada

Radnice v Krásném Poli hledá brigádníka do pracovní čety. 
Úklid a údržba veřejného prostranství (mj. práce s křovinořezem, sekačkou). 

Bližší informace u tajemnice úřadu, tel. 725 437 759.
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Setkání jubilantů

V měsíci září se konaly dvě slavnosti spojené s oslavou našich jubilantů. 
Tentokrát se setkání konalo 15. 9. 2020.

Jubilanti z řad krásnopolských občanů se setkali v místním Domě zahrád-
kářů. Sociálně-zdravotní komise společně s panem starostou Krásného Pole 
pozvali k malé oslavě všechny, kteří oslavili či oslaví v průběhu tohoto roku 
70 a 75 let.
V Domě zahrádkářů se jim dostalo gratulace a poděkování od pana starosty 
Ing. Tomáše Výtiska a předsedkyně sociálně-zdravortní komise Bc. Věry 
Pražákové. Po proslovu a vystoupení místních Krasnických děvuch násle-
dovalo malé občerstvení, při němž si mohli všichni společně popovídat. Po-
zvání tentokrát přijalo 26 jubilantů z celkem 48 pozvaných. 
Všem zúčastněným děkujeme za účast při této tradici a přejeme vše nejlepší 
a do dalších let hodně zdraví, štěstí a osobní spokojenosti.

Eliška Dudová, sociální úsek

Zástupci sociálně–zdravotní komise společně s panem starostou Měst-
ského obvodu Krásné Pole si den 8. 9. 2020 vybrali pro malou slav-

nost - setkání jubilantů ke společné oslavě narozenin. Gratulovalo se na-
šim  spoluobčanům,  u  kterých  připadl  rok  narození  na  rok  1945,  1940, 
1935, 1930 a níž.
V tomto období oslavilo svá životní jubilea celkem 45 našich spoluobčanů 
a byli jsme velmi rádi, když 19 z nich přijalo naše pozvání. Některé osla-
vence jsme uvítali i s jejich doprovodem.
Pan starosta Ing. Tomáš Výtisk a předsedkyně sociálně zdravotní komise 
Bc. Věra Pražáková pogratulovali a poděkovali přítomným oslavencům 
za jejich obětavou celoživotní péči a práci, kterou věnovali celé společ-
nosti a při malém pohoštění je informovali o novinkách v Krásném Poli. 
Společně si přítomní zavzpomínali na staré časy, zvyky a obyčeje a milým 
vystoupením hrou na klavír přítomné potěšil Štěpán Havrlant.
Věříme, že tato nová tradice společných gratulací bude úspěšně pokračovat 
a že i příští oslavenci budou spokojeni a budou se těšit na další podobné akce.
Všem přejeme pevné zdraví.           Eliška Dudová, sociální úsek

Zahájení 
sezóny 
klubu 
seniorů

Dne 2. září 2020 se po delší 
nucené  odmlce  sešel  Klub 

seniorů  v  Krásném  Poli,  aby 
po prázdninách zahájil další sé-
rii  setkávání.  Určitě  bylo  moc 
veselo…            redakce
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Sázíme stromy díky vám roste a my vám děkujeme!
Co je u nás nového? Sázíme čím dál víc, máme vlastní IT systém, zvyšu-

jeme kvalitu výsadeb i následné péče a podporujeme výsadbu keřů.

Chceme upřímně poděkovat všem, kteří sázení stromů, keřů 
nebo i naši organizaci samotnou podpořili, ať již finančně nebo 
přiložením ruky k dílu. Rádi se s vámi dělíme o úspěchy, díky 
kterým se podařilo naši neziskovku zase o kus posunout. 

A že toho rozhodně není málo!

TROCHU ČÍSEL
Počty vysázených stromů a keřů se rok od roku navyšují. Celkem jsme 
od  svého  založení  (2014)  k  dnešnímu  dni  vysázeli  9608  stromů,  9230 
keřů za pomoci 10667 dobrovolníků. Začínali jsme v pár lidech, sázelo 
se hlavně kolem Prahy a v Královéhradeckém kraji. Dnes  je nás na 60 
a působíme ve všech regionech ČR. 
JSME MODERNÍ NEZISKOVKA
Jsme  šťastní,  že  v  týmu  máme 
kolegy  znalé  moderních  přístu-
pů  v  IT  a  pomohli  nám  vyvinout 
systém přímo pro Sázíme stromy. 
Umíme tak sledovat celkové počty 
a druhy vysazených stromů a keřů, 
množství  vyprodukovaného  02, 
připravené  lokality  dle  regionů, 
rozpočty  všech  výsadeb  a mnoho 
dalšího.  Detailní  informace  nám 
umožňují  lépe  plánovat  finanční 
zdroje a řídit výsadby. 

NÁSLEDNÁ PÉČE
Následnou péči o  stromy se vždy 
zavazuje  zajistit  obec,  ale  i  my 
za  stromy  cítíme  zodpovědnost. 
Víme,  že  dobrá  péče  o  stromy  je 
zásadní a v současném klimatu ná-
ročná. S následnou péčí obcím po-
máháme  detailními  informacemi, 
co, kdy a jak je potřeba pro stromy 
udělat. K výsadbám se systematic-
ky budeme vracet po jednom roce 
a po 5ti letech po výsadbě. Nedo-
statky obratem řešíme s obcí. 

Pomůžete keřům?
Výsadby  keřů  byly  dosud  spíše  náhodné,  počty  nám  naskákaly  při 
výsadbách remízků. Jedním z témat letošního roku je pro nás i sys-
tematičtější podpora keřů. Proč? Zastávají všechny funkce jako stro-
my, jsou ale méně náročné na prostor a nejsou tak náročné na záliv-
ku v prvních letech života. A hlavně - důležitým způsobem doplňují 
stromové výsadby, tvoří střední rostlinné patro, mohou tak připravit 
mikroklima pro stromy. Pokud se chcete přidat, můžete výsadbu keřů 
podpořit ve sbírce na Donio.cz. 

Jsme vděční a hrdí, že toto vše s vámi můžeme sdílet. 
Zároveň si ale uvědomujeme, že bez podpory firem, obcí, 

jednotlivců i jiných neziskových organizací bychom tak daleko nebyli. 
Velké díky tedy všem, kteří nám dávají důvěru 

a jakýmkoli způsobem naši práci podporují. 
Děkujeme!

 
Za celý tým Sázíme stromy,

Martina Pavelková, zakladatelka

KVALITA VÝSADEB
Kvalita  výsadeb  pro  nás  byla 
vždy zásadní. Proto jsme vytvořili 
Standardy  Sázíme  stromy,  které 
pomáhají  udržet  vysoko  nastave-
nou laťku i novým kolegům. Kro-
mě  toho probíhají  interní  školení 
koordinátorů a pracujeme  i na  e-
-learningové  formě  vzdělávání. 
V  perfektně  vyškolených  koor-
dinátorech,  kteří  své  nadšení  pro 
pomoc přírodě dokáží předat dál, 
vidíme svoji budoucnost.

 

Koňský hnůj ZDARMA  
s vlastní nakládkou a odvozem 

v Krásném Poli.  Tel. 792 338 266 

 

Inzerce
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O činnosti zahrádkářů
Milí zahrádkáři a jejich příznivci!

Po delší koronavirové karanténě zahájila zahrádkářská organizace 
v Krásném Poli opět svou činnost. Nejdříve začal být pro veřejnost opět 
k dispozici Dům zahrádkářů, na 10. září 2020 výbor ZOČZS připravil pro 
své členy a sympatizanty zájezd do Opavy a jeho blízkého okolí. Když 
jsme v daný den v 8:00 hodin ráno nastupovali do autobusu, nějaký mi-
mořádný zážitek jsme neočekávali. Téměř všichni tento kout našeho kraje 
známe, byli jsme tam mnohokrát. Přesto jsme se na zájezd těšili. Přepne-
me  se  na  sváteční  program,  zhodnotíme  s  přáteli  stav  našich  zahrádek 
a sadů, postěžujeme si na počasí, které zase nestálo za nic a na hromské 
slimáky, kteří nás připravili o polovinu úrody. Především však probereme 
uplynulé měsíce, kdy se i v našich končinách uhnízdil COVID-19, drží se 
tu jako klíště a nikdo neví, za jak dlouho se nám podaří jej setřást. Tím 
víc organizátory zájezdu potěšila slova, že zájezd byl krásný, zajímavý, 
kvalitní i po odborné stránce, jež bylo slyšet večer při loučení.

Nejdříve jsme zastavili ve Slezské tvorbě v Opavě – Předměstí, Sa-
dové  ulici. Od  roku  1951  se  zde  vyrábí  skleněné  vánoční  ozdoby,  bez 
nichž by Vánoce neměly ten správný třpyt. Průvodkyní všemi výrobními 
fázemi byla sympatická pracovnice Slezské tvorby, která práci teoreticky 
a  pravděpodobně  i  prakticky  ovládala.  Provedla  nás  foukárnou,  kde  se 
vyfoukávají ze skleněných  trubic potřebné  tvary, poté stříbřírnou a má-
čírnou, kde získávají barevný podklad, pak zdobírnou, kde jsou výrobky 
dekorovány a balírnou, kde po výstupní kontrole a důkladném zabalení 
jsou  připraveny  k  expedici.  Potom  jsme  přešli  do  podnikové  prodejny, 
kde si ti kreativní v dílně, která je součástí prodejny, pod vedením zkušené 
malířky sami zkusili vánoční ozdobu dle své vlastní fantazie namalovat. 
Myslím, že nebyl nikdo mezi námi, kdo by si nějakou ozdobu, betlém, 
přáníčko atd. v prodejně nezakoupil.

Potom jsme se přesunuli do Raduně, kde středověká tvrz byla v 16. 
století přestavěna na renesanční zámek. Další proměnou pak zámek prošel 
v 1. polovině 19. století a dalšími úpravami v 19. a 20. století posledními 
majiteli zámku Blüchery z Wahlstattu. Měli jsme opět štěstí na výbornou 
průvodkyni, se kterou jsme prošli celou prohlídkovou trasu zámkem. Ně-
kteří návštěvníci i oranžerii s okrasnou zahradou.

V Areálu zdraví v Opavě – Kylešovicích na nás  již čekal výborný 
oběd. Dodal  nám  sílu  k  poslední  náročné  návštěvě Arboreta  v Novém 
Dvoře, jehož historie sahá až do roku 1906, kdy získal novodvorské pan-
ství Quido Riedel, který na nevelké ploše postupně vytvořil přírodně-kra-
jinářský park. Od roku 1958 byl postoupen Slezskému muzeu, které zde 
zřídilo arboretum. Nejdříve jsme prošli skleníky, kde se nám dostalo po-
učení o tropických a subtropických rostlinách, pak jsme v areálu navštívili 
několik výstav o fauně, bylinkách, nejdelší byla procházka parkem. Pro-
vázela nás jím členka výboru paní Ing. Eva Mračanská, botanička, která 
má velké vědomosti o exotických dřevinách, keřích svezených v  letech 
1906-1926  do  Nového Dvora  ze  všech  světadílů,  z  nichž mnohé  patří 
k nejvzácnějším v Česku. Osvěženi krásou arboreta, i počasí nám přálo, 
jsme v 18:00 hodin areál opouštěli.

Není nutno cestovat daleko, když krása i poznání jsou tak blízko.
Jana Bajgarová

Inzerce
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Mariánské zastavení
Dne 13. 9. 2020 se uskutečnilo tradiční setkání věřících u Mariánského 

zastavení u cyklostezky na Velkou Polom. Mši svatou sloužili otec 
Vladimír Ziffer a otec Radek Drobisz z  farnosti Velká Polom. Akce  se 
zúčastnilo na 70 poutníků z Krásného Pole, Dolní Lhoty a Velké Polomi.

farnost

Krásnopolský 
farní tábor
Letos o prázdninách měly děti z Krásného Pole již tradičně možnost strá-

vit týden ve Frýdlantě nad Ostravicí na Krásnopolském farním táboře. 
Letošní téma bylo Cesta kolem světa za méně než 80 dní. Děti měly mož-
nost procestovat celý svět a užít si spoustu zábavy a dobrodružství. 
Děkujeme Městskému obvodu Krásné Pole a Pustkovecké Farnosti za podporu.

Za realizační tým Jitka Hrazděrová 
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Příměstské tábory v Krásném Poli 2020
I když bylo letošní léto vyhlíženo s nepříjemným očekáváním možných koronavirových opatření,  podařilo  se  nám zorganizovat  hned několik 
turnusů prvního ročníku příměstských táborů v Krásném Poli. 
V červenci a srpnu se sešly tři bezva partičky malých velkých osobností, 
dětí se zájmem o přírodu, zvířata  a především o koně.
Hlavní náplní byly venkovní aktivity v přírodě s koníky. Počasí přálo na-
šim plánům, a tak všechny vyšly do puntíku. 
Mezi táborníky byly děti krásnopolské, z okolních vesnic, z Ostravy – Po-
ruby, Hrabůvky, Vítkovic a také děti ze vzdálených koutů naší republiky, 
užívající si prázdniny zde, například u prarodičů. 
Děti  se  scházely  vždy  ráno,  od  pondělí  do  pátku,  v  Domě  zahrádkářů 
na Družební  ulici  a  na  stejném místě  se  pak  rozcházely  v  odpoledních 
hodinách.

Jakmile se celá parta sešla, vydali jsme se pro naše čtyřnohé velké kama-
rády na pastvu. Než byla odvedena  Milley, Pepa a pan Aramis z pastvin 
do stájí ke každodenní očistě, pomazlily se děti i s ostatními koňmi ve stá-
dě. Někteří koníci dokonce ještě podřimovali a ani se jim nechtělo vstávat, 
když je děti přišly podrbat.
Poté nastala příprava našich věrných ořů. Museli se celí pořádně vyčis-
tit a to včetně kopýtek. Rozčesávaly se jim hřívy i ohony a většina dětí 
s nadšením zaplétala z koňských žíní copánkové kreace s ozdobami i bez.  
V prvé řadě dostali táborníci lekci o tom jak správně vodit koně tak, aby 
jim omylem nebylo šlápnuto na nohu. Správné vodění koně bylo také dů-
ležitou součástí našich výletů do okolí….. Vyšli jsme si třeba na zmrzlinu 
až do Velké Polomi nebo přes Porubský les na oběd do restaurace U Zla-
tého Lva v Pustkovci. Někdo se vezl, někdo byl vodičem koně a tak se to 
střídalo…
Dále  jsme  se  věnovali  i  jiným  aktivitám  spojených  s  výukou  o  koních 
včetně základů ovládání koně ze hřbetu a nastaly i krátké samostatné jízdy 
dětí. Individuálně, dle vlastního uvážení a odvahy, si mohly kromě jízdy 
v kroku, vyzkoušet i klus a cval.
A protože i koníci potřebovali odpočinek, nechávali se občas v klidu po-
pásat a my hráli různé hry rozvíjející postřeh, intelekt a také umění spo-
lupráce s ostatními. 
Jako na každém správném táboře nás neminulo opékání  dobrůtek na ohni 
pod širým nebem a závěrečný maškarák, na který si děti vyrobily masky 
samy. K dispozici měly krepové i jiné papíry, bavlnky, barvičky na tvář 
a svou vlastní fantazii. Výsledky byly kouzelné……
  Většinu dní jsme obědvali v místní restauraci U Čestmíra a kolem třetí 
hodiny odpolední nastal přesun do klubovny v Domě Zahrádkářů. Odpo-

činek nebo tvůrčí i aktivní hry nám zkrátily chvíle do doby než se děti opět 
vracely ke svým rodinám.
První  ročník  táboru    jsme  vyhodnotili  jako  velmi  povedený,  čerpajíce 
především z reakcí samotných dětí a rozhodli jsme se příští rok s radostí 
pokračovat. 
V plánu je přijímat opět nízký počet účastníků na turnus. Termíny na rok 
2021  budou  známy  už  začátkem příštího  roku  a  nabídka  bude  otištěna 
v Krasničanu.
Závěrem  tohoto  povídání  bychom  rádi  poděkovali  všem dětem  jenž  se 
zúčastnily táboru, protože byly naprosto skvělé !!! Každá skupinka byla 
trochu jiná a dle individuálních osobností táborníků se vyvíjel a lišil i tem-
perament a jedinečnost každého turnusu. 
Děkujeme též rodičům za důvěru a za to, že poslali děti na tábory. Děti se 
tímto posunuly zase o krůček blíže k vytváření si hezkého vztahu k příro-
dě, zvířatům, ostatním lidem a v neposlední řadě k sobě samým….
Za tým Příměstských táborů v Krásném Poli: 

Zuzana Červená a Bc.Darek Stolinský 
(pro info volejte 792338266 Z. Červená)
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Rozloučení 
s předškoláky 

Nastal  konec  školního  roku  a  my  jsme 
se museli  rozloučit s našimi nejstaršími 

dětmi  - předškoláky.  Jak  je v naší MŠ    tra-
dicí,  děti  si  připravily krátké vystoupení pro 
rodiče  a  hned  poté  nastalo,  pro  předškoláky 
nejvíc očekávané, pasování na školáky. Jako 
vzpomínku na mateřskou školu si děti odnesly 
knihu a drobné upomínkové předměty a s šer-
pou na hrudi a slibem předškoláků, že budou 
hodní žáci a nikdy žádní poškoláci, vykročily 
vstříc další etapě svého života.          
                                           Iveta Ferková, učitelka

Začátek školního roku
Prázdniny jsou rok od roku kratší a utíkají závratnou rychlostí, kterou 

by jim mohl závidět i zkušený pilot nadzvukového letadla. Letošní rok 
nás pravda trochu zaskočil, takže by se mohlo zdát, že prázdniny trvaly 
půl roku. Opak je ale pravdou, což se ukáže zajisté během prvních týdnů 
ve škole, které budou pro všechny náročné.
Proč ale předbíhat. Pojďme se podívat, čím se začátek letošního školního 
roku lišil od toho loňského. Velká změna se týkala samotného zahájení, 
které proběhlo v komorním duchu – prvňáččci o své pasování na školá-
ky nepřišli, ale proběhlo pro každou třídu zvlášť. Ostatní žáci školní rok 
zahájili spolu se svými třídními učiteli ve třídách a zcela určitě se všichni 
společně velice rádi setkali.
A teď už nezbývá nic jiného než popřát všem hodně pevné nervy a pra-
covní entuziazmus, aby nás v tom letošním školním roce nic nepřekvapilo.
Veškeré informace o akcích a dění ve škole nezapomeňte sledovat na na-
šich stránkách www.zskrasnepole.cz.

Kateřina Pelíšková

Jak se vyhnout stresovým 
situacím při zahájení 
školního roku?

Prázdninový  režim  se 
od  toho  školního  pod-

statně liší. Děti si během léta 
zvykly na to, že si můžou při-
spat a večer se jim do postele 
moc nechce. Postupně zkus-
te posouvat večerku na dří-
vější hodiny,  v  posledním 
prázdninovém  týdnu  můžete 
vrátit  do  hry  klidně  i  budík. 
Začnete-li  se  změnou  režimu 

v dostatečném předstihu, můžete ho měnit postupně, po malých krůč-
cích a děti se tak vyhnou náhlému šoku.
Ve  všech  možných  reklamních  letácích  se  postupně  začíná  objevovat 
sortiment Zpátky do školy.  Nákupy  nových  školních  potřeb  jsou  dob-
rou příležitostí, jak děti na návrat naladit. Místo stresujícího nakupování 
na poslední chvíli, udělejte z výběru nových školních pomůcek příjemnou 
a pohodovou událost. S vysněnou aktovkou s Elsou nebo novým penálem 
se superhrdinou, se do školy každý školák hned těší o něco více. A kam si 
ty nové sešity, pastelky a pouzdro dát? Nejvyšší čas na úklid pracovního 
místa. Klidně můžete dětem nechat volnou ruku, aby si svůj stůl zorgani-
zovaly a připravily podle vlastních představ. 
Mnoho rodičů také přemýšlí nad tím, jestli s koncem prázdnin začít s dět-
mi pomalu opakovat učivo. Pokud vaše dítko samo projeví chuť něco 
si zopakovat nebo si bude chtít hrát na školu, určitě se ho v tom nebojte 
podpořit. Pokud víte, že s něčím v minulém roce silně bojovalo, můžete 
nenásilně, třeba formou hry, učivo postupně procvičovat. Nedoporučuje-
me dítě do učení příliš nutit, určitě není potřeba, aby se poslední  týdny 
prázdnin každý den několik hodin věnoval škole. Přeci jen prázdniny ještě 
neskončily a děti mají právo si své volno pořádně užít.
A jakou radu pro vás mám na závěr? Milí rodiče, myslete taky na sebe 
a svoji pohodu! V klidu si naplánujte, co všechno je potřeba do nového 
školního roku zařídit. Nejen dětem, ale i vám se s koncem prázdnin změní 
režim, bude potřeba  znovu naskočit  do kolotoče domácích úkolů  a vy-
světlování. Obrňte se proto trpělivostí a klidem a ještě než to všechno zase 
propukne, užijte si s vašimi nejmenšími poslední volné dny.

PhDr. Michaela Miechová
                                                 Psycholožka a majitelka poradny Mojra.cz

                                         www.mojra.cz
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Krpolský kvíz
Na začátku roku vznikl nápad na novou akci, která by nepoměřovala síly 

zúčastněných jen po fyzické stránce. Se stále ros-
toucí oblibou různých typů kvízů se rodila myšlenka 
uspořádat něco podobného i u nás, třeba na „mezives-
nické“ úrovni, po vzoru VSH. 
S dobou koronavirovou šel  tento nápad,  stejně  jako 
mnohé další inovace akcí, tak jako samotné akce, bo-
hužel k ledu.
V  březnu  byla  dokončena  rekonstrukce  veřejných 
prostor místního Pivovaru Medojed a vznikl tak nový 
úžasný prostor, který  je prostě  škoda nevyužít. Ma-
jitel pivovaru Radek Horák byl vždy nakloněn jaké-
koliv  spolupráci  jak  s MO Krásné Pole,  tak  s  námi 
dobrovolníky. Tento prostor nabídl např. Týmu Léta 
pro jakékoliv akce pro děti a my ho určitě využijeme. 
Tentokrát ale vyhrál nápad představit pivovar veřejnosti právě prostřed-
nictvím kvízu, protože se nám zdá pro tuto akci absolutně ideální. Útul-
né prostředí, které nepostrádá absolutně nic, kde nikoho nebudeme rušit 

a soutěžící zase nebudou ničím rušeni.
Hospodský, či Pub kvíz normálně pořádá agentura. Ale protože my jsme 
šikovní (a spořiví), rozhodli jsme se vše vytvořit vlastními silami. Hlav-
ním a zatím jediným sponzorem kvízu je samozřejmě Pivovar Medojed, 
který, nejenže nabídne prostor, ale také se postará o občerstvení a ceny. 
A jaký bude sled událostí? 17. 9. proběhlo první úvodní kolo. V plánu je 

pořádat kvíz jednou měsíčně a v lednu vyhlásit „Mi-
stry ligy“. Pokud se akce tzv. chytí, budeme pokračo-
vat dál. Otázky kvízu půjdou napříč různými tématy, 
každý si najde to svoje. Nevylučujeme ani uspořádá-
ní speciálního kvízu na jedno téma, v případě zájmu 
i kvíz pro děti.
Z důvodu uspořádání  prostoru, mohou být  družstva 
maximálně  pětičlenná.  Věk  tady  nehraje  absolutně 
žádnou roli, např. sestavení rodinného týmu, od mla-
distvého vnoučete po aktivní prarodiče, může být vel-
kou výhodou .
Nutno podotknout, že jde především o zábavu a strá-
vení jednoho podvečera v příjemném prostředí.
Vždyť kolik z vás rádo hraje vědomostní hry, sleduje 

tyto pořady v televizi a v časopisech a na netu vyplňuje kvízy? Přijďte si 
to vyzkoušet naživo. Těšíme se na vás!
               Za organizátory Zuzana Vojkůvková

Úspěšná žena pomáhá firmám 
překonat koronavirovou krizi

Spolek  Rovnovážka  v  Ostravě  realizuje  projekt  Úspěšná  žena,  který 
na jedné straně pomáhá ženám pracovně růst; a na druhé straně pomá-

há zaměstnavatelům překonat následky koronavirové krize.
Zaměstnavatelům pomáháme získat vysoce motivované zaměstnankyně, 
které na sobě pracují a umí sladit práci i rodinu. Každou klientku známe 
osobně, pracujeme s ní individuálně, dokážeme ji doporučit na konkrétní 
pracovní pozici a zaručit se za ni. Nejsme personální agentura! 
ZAMĚSTNAVATELŮM  navíc  nabízíme  možnost  získání  DOTACE 
NA MZDOVÉ PŘÍSPĚVKY a nabízíme propagaci firmy podporující rov-
né příležitosti. Pomáháme zavádět práci z domova a flexibilní úvazky.
FLEXIBILITA + KVALITNÍ ZAMĚSTNANEC + MZDOVÉ PŘÍSPĚV-
KY + PROPAGACE FIRMY = NÁVOD NA ÚSPĚCH V DOBĚ KRIZE
Více  informací: www.uspesna-zena.cz.  Projekt  je  financován  z OP Za-
městnanost.
Zaujala vás naše nabídka? Chcete s námi spolupracovat a doporučit kva-
litní zaměstnance? Ozvěte se nám! 
Bc. Klára Tidrichová: +420 736 140 697, klara.tidrichova@rovnovazka.cz.

Milan Chalcař
Blahopřejem

e

Pan Milan Chalcař se ve dnech 11. 7. – 12. 7. 2020 zúčastnil 
mistrovství České republiky ve sportovní střelbě z předovek, 

které se konalo v Uherském Ostrohu. V disciplíně Mariette s 92 
body se stal mistrem České republiky za rok 2020. Blahopřejeme.  
                              Redakce
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Ukliďme 

Krásné Pole 

26. září 2020 
Sejdeme se v 9:00 hodin 
před budovou hasičské 

zbrojnice 
Pytle na odpad zajištěny, 

nezapomeňte na rukavice a pevnou 
obuv! 

Zdeňka Klásková 
Tel.č. 737 328 536 

Po akci si opečeme špekáčky 

 

Inzerce



kopanou, badminton, volejbal, stolní tenis, házenou, jógu nebo aerobik. 
V průběhu září probíhala kolaudace stavby a na den 9. října 2020 je na-
plánováno slavnostní otevření, kterého se zúčastní vedoucí představitelé 
města, obvodů i okolních obcí. Slavnostní otevření je koncipováno jako 
„den otevřených dveří“, kdy bude hala otevřena až do 20,00 hodin i pro 
širokou veřejnost. S ohledem na epidemiologickou situaci prosíme ná-
vštěvníky, aby přicházeli jednotlivě nebo po menších skupinách a ne-
srocovali se ve vnitřních prostorách haly. Podmínkou vstupu návštěv-
níků do haly jsou zakryté dýchací orgány a dodržování všech státem 
nařízených protiepidemiologických opatření.
Pro připomenutí uvádíme, že hala má dvě plochy, hlavní sportovní plo-
cha má rozměry 42,5 x 22,5 metrů, vedlejší sportovní plocha má velikost 
14,5 x 11,5 metru. Zázemí tvoří čtyři šatny, dvě sociální zařízení a sklad 
sportovního vybavení. Tribuna pojme až 118 sedících, 30 „polosedících“ 
a zhruba 60 stojících diváků. 
Celkové náklady dosáhly výše 45,4 milionů bez DPH. Halu bylo potřeba 
ještě dovybavit dalšími náležitostmi, se kterými původní rozpočet nepočí-
tal, jako je ozvučení, světelná tabule, alarm, připojení na internet, nábytek 
a podobně. Tyto dodatečné náklady přišly na 750 tis. Kč. Projekt zajistila 
firma ATRIS, s.r.o., realizaci provedla firma Bystroň group a.s.   
                                                                Radakční rada
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Nová sportovní hala v Krásném Poli se otevírá

Na začátku září byla dokončena stavba, která doplní nabídku sportov-
ního vyžití na západním okraji Ostravy. Nová sportovní hala v Krás-

ném Poli bude hostit široké spektrum halových sportů – florbal, sálovou 

Restaurování pietních míst
Rada města svým rozhod-

nutím ze dne 17. 3. 2020 
schválila  přijetí  dotace 
z  prostředků  Ministerstva 
obrany z programu „Zacho-
vání a obnova historických 
hodnot  I“ na opravu váleč-
ných hrobů a pietních míst 
ve výši   157.840,- Kč. Do-
tace byla použita na opravu 
a  restaurování  dvou  piet-
ních  míst  v  Krásném  Poli, 
a to obou pomníků padlým 
z  1.  a  2.  světové  války. 
Dotace  byla  poskytnuta 
ve  výši  80%,  zbytek  byl 
dofinancován  z  rozpočtu 
Města  Ostravy  –  oddělení 
krizového řízení. Jak probí-
haly restaurátorské práce, je 
vidět na fotografiích.       
       Redakční rada

Charita Ostrava zajišťuje poradenství při péči o blízké a zve 
na kurz

Charita Ostrava v rámci aktivit Charitní hospicové poradny nabízí mož-
nost  bezplatné  účasti  na  semináři  „Jak  pečovat  o  nemocného  člověka 
v domácím prostředí“. Na setkání s profesionálními zdravotními sestra-
mi Mobilního hospice sv. Kryštofa se dozvíte, jak zvládnout domácí péči 
o člověka se sníženou pohyblivostí, částečně nebo plně imobilního člově-
ka a získáte související informace ze zdravotní a sociální oblasti. Termín 
společného kurzu je 22. 10. 2020, 14-17 h. v budově Hospice sv. Lukáše, 
Charvátská 785/8, Ostrava-Výškovice. 
Naučíte se nemocnému člověku podávat stravu, tekutiny a léky, provádět 
osobní hygienu či polohování, jako prevenci vzniku proleženin. Proběh-
nou praktické ukázky, jsou připraveny informace o možnostech získávání 
příspěvku  na  péči  nebo  využívání  kompenzačních  pomůcek,  které  po-
máhají při naplňování potřeb nemocného člověka. Na kurz  se přihlaste 
předem  na  kontaktu  níže.  Pro  zájemce  nadále  poskytujeme  konzultace 
v rámci telefonických nebo video hovorů. Konzultace vedené zdravotní-
mi sestrami poskytujeme každou středu (nebo dle domluvy). Těšíme se 
na Vaši účast!
Kontakt: Charita Ostrava - Charitní hospicová poradna, Mgr. Alexandra 
Čubová, 731 534 002, e-mail: hospicova.poradna@ostrava.charita.cz 
Více na webu: 
https://ostrava.caritas.cz/akce/jak-pecovat-o-nemocneho-v-domacim-
-prostredi-konzultace/
https://ostrava.caritas.cz/akce/jak-pecovat-o-nemocneho-v-domacim-
-prostredi-22-10-2020/
Pokračuje výstava obrazů studentů - seniorů
Srdečně  zveme  prohlídce  pokračující  výstavy  obrazů  členů Kurzu vý-
tvarných technik Ostrava!!! vedeného malířem a grafikem Josefem Od-
ráškou v charitní galerii G v Charitním středisku Gabriel - komunitním 
centrum pro seniory v Ostravě-Zábřehu. Výstava je přístupná veřejnosti 
každý všední den v době 8 - 15 h do 10. 11. 2020. 
web:  https://ostrava.caritas.cz/akce/kurz-vytvarnych-technik-ostava-vy-
stava-obrazu/
Charita Ostrava hledá lékaře pro hospicové služby
Charita Ostrava nabízí pracovní uplatnění pro lékaře – specialistu paliativ-
ní medicíny v lůžkovém Hospici sv. Lukáše – zařízení pro lidi v terminál-
ním stádiu života. Předpokládaný termín nástupu: ihned nebo dle dohody. 
Podrobnější informace na webu http://ostrava.charita.cz/volna-mista/

Charita Ostrava
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Prodej drůbežího masa z přebytku ze dvora: KRŮTY, KUŘATA, KA-
ČENY, HUSY. Drůbež běhá volně po  trávě a v  lesním porostu, je 
krmena šrotem, pšenicí, ječmenem, naklíčeným obilím, kopřivami, 
bramborami. Maso je v kuchyňské úpravě.  Možnost bezpečného 
dovozu zdarma až k Vám domů. Volejte 723 199 786 nebo pište 
na email domaci-drubez@seznam.cz
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ze
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Inzerce

Jarek 21
Jarek 21 je název nového charitativního kalendáře z dílny známého os-travského  fotografa Borise Rennera,  jehož celý výtěžek bude,  stejně 
jako v předešlých letech, věnován dětem s neurologickým onemocněním. 
Kalendář ztvárňuje dvanáct písní ostravského písničkáře Jarka Nohavici 
za opětovné pomoci některých našich spoluobčanů. Děkuji všem, kteří si 
našli čas a ochotně pózovali, či přinášeli různé rekvizity, a tak pomohli 
vzniku dalšího hezkého díla.
Ti z vás, kteří budete mít zájem o koupi nástěnného kalendáře s názvem 
Jarek 21, se mohou obrátit na sekretariát ÚMOb Krásné Pole nebo na kte-
rékoli ostravské infocentrum. Kalendáře jsou k dispozici již nyní za cenu 
484,- Kč/kus.   Zdeňka Klásková, místostarostka
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Klub jógy v údolí Setiny
V  letošním  roce  jsme  kvůli  hygienickým  opatřením  z  důvodu  ko-

ronaviru nemohly od poloviny března využívat školní  tělocvičnu, 
a proto jsme cvičení nahradily vycházkami do okolí, v případě přízni-
vého počasí pak cvičením venku na oranžovém hřišti za školou. Mělo 
to úplně jinou atmosféru, ale kvůli zájmu o využití hřiště, jsme cvičení 
omezily na 1 hodinu. Abychom si ušlé hodiny společného cvičení tro-
chu  kompenzovaly,  už  podruhé  jsme  vyrazily  na  3  denní  soustředění 
do rekreačního střediska Setina v Pusté Polomi. Kvůli koronaviru se nás 
tentokrát sešlo o něco méně, zato lepší byla zábava. Přijely jsme na mís-
to odpoledne a po ubytování hned následovalo cvičení v sále restaurace 
a pak výborná večeře. Ráno jsme začínaly rozcvičkou venku, následoval 
krátký  výlet  do  okolí  ve  dvou  skupinách.  Jedna  zamířila  k  rozhledně 
ve Slatině a druhá kolem studánky ke Kyjovickému mlýnu. Po obědě 
a krátkém odpočinku následovalo opět cvičení tentokrát na karimatkách 
v sále střediska a pak zajímavá akce muzikoterapie, při které každý tančí 
se zavázanýma očima tak, jak cítí hudbu. Aby do sebe tanečnice nevrá-
žely, hlídaly je 2 organizátorky a včas dotyčnou otočily jiným směrem. 
Byla to velmi osvobozující terapie a někteří se natolik pohroužili do své-
ho nitra, že slyšeli hudbu i po tom, co přestala hrát.  Po večeři následoval 
maškarní ples s tancem a různými soutěžemi. Sešlo se zde více podob-
ných masek, jako 4 kovbojové, 3 čarodějnice, cikánka, víly, čert i indi-
ánka, gejša i švihák lázeňský. Všichni měli alespoň čepičku a škrabošku 
a zábava byla výborná. Poslední den po rozcvičce následovalo balení, 
odpočinek  oběd  a  odjezd  domů.  Jako  vzpomínku  na  výborné  zážitky 
složila jedna účastnice Jarmila Hrbáčová 2 básničky o našem pobytu při 
přivítání a druhou při ukončení cvičebního roku. 

Krásný slogan ze závěru druhé básně:
Jóga je pro zdraví, jóga je hit,
Jen cvičením s jógou budete fit!
Pokud toto středisko neznáte, doporučujeme ho navštívit. V areálu jsou 2 
budovy (rekreační středisko a bývalá hájovna) kromě bazénu je zde také 
několik stanů pro pořádání svateb a oslav, v blízkosti  je chatkový tábor 
s ohništěm, kde se dají opékat buřty. Celý areál obklopuje krásná příroda, 
kterou opěvuje neznámý cestovatel. 
Zpět ohlédni se, krásná je přírody scéna!
Kdo údolím projde, v duši je změna..
Údolí není země rozervaná
To náruč země a přírody se otevřela, a čeká
na všechny své děti – na svého člověka.

Další sezónu cvičení  jógy zahajujeme v úterý 6.10. 2020 v malém sálu 
nové sportovní haly. Všechny se těšíme a jsme zvědavé, jak nám to v no-
vém prostoru půjde.  

Za cvičenky Eva Mračanská
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Pozdrav senátora docenta Petra Koliby
Milí spoluobčané, dovolte mi, abych vás pozdravil jako váš sená-

tor, kterému jste dali svůj hlas v roce 2014 při volbách do Sená-
tu za volební obvod č. 72 Ostrava – město.
Význam Senátu se v naší společnosti v poslední době veřejně zpochyb-
ňuje. Já osobně jsem se však přesvědčil, že senátor může být v mnohém 
užitečný, a to nejen při tvorbě lepších zákonů, ale také pro občany ve vo-
lebním  obvodě. Na  senátora  se  obracejí  lidé  s  problémy,  se  kterými  si 
neumí poradit běžnými prostředky. V naší zemi je tradice dvoukomoro-
vého parlamentu již od vzniku Československa v roce 1918. Senát má 81 
senátorů volených na dobu šesti let. 
Má práce v Senátu se týkala především zdravotnictví
Podařilo  se  mi  legislativně  prosadit  důležité  zákony  ve  zdravotnictví, 
například  e-recept  (elektronický  recept),  lékový záznam  (informace 
o lécích, které pacient užívá), zákon na ochranu zdraví (zákaz kouření 
v restauracích a na veřejných místech) a další. Mým cílem je odstranění 
zbytečného papírovaní  a  zavedení  elektronické  zdravotní  dokumentace. 
Tak by měl lékař informace a záznamy svého pacienta, propouštěcí zprávy 
z nemocnice i výsledky vyšetření u jiných odborných lékařů.  Pacient by 
pak mohl k lékaři bez papírů, jak již dnes může do lékárny pro léky.
V práci senátora bych chtěl pokračovat, abych dokončil projekt elektro-
nického zdravotnictví.  Mám mnoho nápadů a nedokončených úkolů, kte-
ré bych  chtěl  realizovat,  ale na  to potřebuji  důvěru  a hlas vás,  občanů. 
Proto jsem se rozhodl založit nové politické hnutí „Alternativa pro ne-

závislé kandidáty 2020 – ANK 2020“, ve kterém dáváme prostor dalším 
odborníkům.
První kolo voleb do Senátu PČR bude 2. a 3. října 2020, druhé kolo 
9 a 10 října. 
Přijďte k volbám, i váš hlas může rozhodnout.

Petr Koliba

Mobilní hospice pečují o nevyléčitelně 
nemocné DOMA
80 % lidí si přeje zemřít doma, ale jen 20 % se to opravdu podaří. Jed-
ním z mnoha důvodů je, že se k nim včas nedostanou informace o mo-
bilních hospicích. A právě to má za cíl kampaň „DOMA.“ změnit. 
Do kampaně se zapojilo 31 mobilních hospiců z celé ČR. Společně chce-
me šířit myšlenku umírání doma. Chceme, aby lidé věděli, že tato možnost 
existuje, a že existují organizace, které jim v této situaci pomohou. Sna-
žíme se jen nabídnout alternativu k nemocnicím a podobným zařízením. 
Mobilní hospice pečují o nevyléčitelně nemocné dospělé i děti v poslední 
fázi nemoci v jejich domovech tak, aby mohli svůj život dožít důstojně 
a doma mezi svými blízkými. 
V týdnu od 5. do 11. října budou probíhat po celé ČR akce zapojených 
hospiců, které najdete na stránkách www.umiratdoma.cz. Největší akcí je 

PAPUČOVÝ DEN. Letos připadne na středu 7. října a proběhne po celé 
ČR. Je to den, kdy se můžete do kampaně zapojit vy všichni. Stačí si vzít 
s sebou kamkoliv půjdete papuče, vyfotit se v nich a sdílet s #papucovy-
den na Facebooku nebo Instagramu. Dáte tak světu najevo, že v tom jede-
te s námi. Na papučový den vás zve také Olga Sommerová, Pavel Liška, 
Markéta Stehlíková  a  další.  Jejich medailonky  najdete  na  Facebooku 
v události „Doma. Týden pro mobilní hospice 2020“.  O Papučovém dni 
se můžete dočíst na www.papucovyden.cz. 
Do kampaně se zapojili i sportovci. Kteří to jsou, zjistíte ve spotu na stránkách 
Papučového dne. A proč zrovna papuče? Protože nám připomínají domov, 
a tak si tento den díky papučím bereme kousek svého „DOMA“ s sebou.
Těšíme se na vaše fotky!
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FOTBAL – Nová sezóna 2020/2021

Vážení sportovní přátelé, 
po konci letních prázdnin a předchozí vynucené covid pauzy se opět 

rozehrály  mistrovské  soutěže  našich  fotbalových  mužstev.  V  odstarto-
vaném soutěžním ročníku 2020/2021  reprezentují  fotbal Krásného Pole 
družstva mužů, mladších žáků, starších přípravek “U11“ a reprezentanti 
nové mladé generace mladší přípravky “U9“. 
Družstvo mužů pokračuje pod vedením trenéra Pavla Válka v krajské soutěži 1.B 
třída, mladší žáci a starší přípravka U11 pod vedením trenéra Radka Filipce hrají 
městské soutěže, stejně jako mladší přípravka U9 s trenérem Jiřím Rybkou. 
Výbornou  zprávou  je,  že  nám  na  hřišti  sportuje  celkem  téměř  50  dětí, 
včetně nejmenších začínajících fotbalistů „benjamínků“ ve věku od pěti 
let, kteří trénují každý čtvrtek od 15:30 hod. 
Všem fotbalistům přeji hodně úspěchů, minimum zranění, maximum radosti ze 
hry a v neposlední řadě úspěšné a řádné dohrání všech zápasů v podzimní části 
sezóny. Samozřejmě se budeme těšit, že fandové přijdou povzbudit a podpořit 
fotbalisty všech kategorií, při jejich mistrovských zápasech uvedených v rozpisu. 
Za podporu a spolupráci s fotbalovým oddílem TJ děkuji, kromě hráčů, 
všem trenérům a  realizačním  týmům,  rodičům, sponzorům,  fandům, TJ 
Sokol Krásné Pole a MO Krásné Pole.                   Radek Filipec

Tabulka celková

Kozmice

Krásné Pole
Ostrava - Jih

Strahovice
Hrabová

Bohuslavice

Třebovice

Šilheřovice

Darkovice

Slavoj Rychvald

Hať

Chuchelná

Klimkovice

Svinov

Družstvo Body

13
10
10
10
10
8
7
6
5
4
4
2
0
0

1
2
3
4
5
6
7
8
9
10

11
12
13
14
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TJ SOKOL KRÁSNÉ POLE - MČR OFFROAD MARATON

TJ Sokol Krásné Pole podporují :
MO KRÁSNÉ POLE, GLOBAL ASSISTANCE a. s., RIDERA BO-
HEMIA a. s., KODECAR spol s r. o., CANIS SAFETY a. s., MINIS-
TERSTVO ŠKOLSTVÍ, MLÁDEŽE A TĚLOVÝCHOVY ČR, KAR-
BONIA, spol. s r.o., HOMOLA a. s., STOLAŘSTVÍ ROMAN TICHÝ, 
POLAR TELEVIZE OSTRAVA s. r. o., NAVRÁTIL & PARTNEŘI  
ADVOKÁTNÍ KANCELÁŘ s. r. o., IN PARK  AREÁL OSTRAVA a. s., 
AUTOSKLO PORUBA s. r. o.,  AUTO HRUŠKA s. r. o., CHOPPER 
CZECH REPUBLIC s. r. o.,  FARMA ŠVIDRNOCH s. r. o., TAN-
DEM GROUP s. r. o.,  TEKO TECHNOLOGY s. r. o., ŘÍZKÁRNA 
VERANDA, POTRUBÍ SEIDLER s. r. o, JUDr. MILENA BÓDIOVÁ 
- advokátní kancelář, STATUTÁRNÍ MĚSTO OSTRAVA, HOTEL 
NIKOLAS s. r. o., www.MALIRI-BYTU.CZ, PETR VARECHA, PA-
VEL BYSTRIANSKÝ 
       

TJ Sokol Krásné Pole

Jsou    za námi dva podniky MČR, které odstartovaly  letošní  sezónu  - 
13.6. dvouhodinovka v Dobřanech u Plzně a 29.8. ve Stříbře, který byl 

vypsán na tři hodiny.
Závodní tratě na západě naší republiky nám zatím, dle výsledků, svědčí. 
V Dobřanech naši jezdci obsadili v prestižní třídě Mistr Moto E2 sedmé 
a třetím místo.  Ve Stříbře jsme doslova urvali osmou a druhou příčku ze 
105 bodovaných jezdců. O to víc nás těší umístění Martina Prokeše, který 
se dokázal prosadit mezi dvěma  „Dakaristy“, a to celkovým vítězem Ro-
manem Krejčím a třetím Davidem Pabiškou .
Další závod - dvouhodinovka - se jede v sobotu 19.9.2020 v Hodoníně. 
Více  na  : ČT Sport,  Prima Cool, Nova  sport  1, www.offroadmaron.cz, 
Instagram- tjsokolkrasnepole, www.tjsokolkrasnepole.cz

VSH 2020: LUKOSTŘELCI OPĚT POTVRDILI ZLATO
Další disciplínou, kterou pokračovaly letošní VSH byla lukostřelba, 

která proběhla v sobotu 5. září v lese pod Majerákem ve Velké Po-
lomi. Z kuloárů VSH se linulo už měsíc dopředu, jak se všechny vesnice 
(rozuměj Velká Polom) chystá na Krásné Pole. No, možná se chystají, 
ale KP se chystalo očividně lépe. I když tréninky probíhaly ve větší in-
tenzitě prakticky až od července, naši reprezentanti opět potvrdili zlato, 
a to jak na pozici vesnic, tak v jednotlivcích a získali pro KP cenných 
115  bodů  do  celkového  hodnocení. Všichni  čtyři  sportovci  se  umísti-
li v první desítce, stejně  jako  loni, což  je oprvdu obdivuhodné. Rosťa 
Vojkůvka na 8. místě, na 4. místě Petr Hrubý, na 3. místě Petr Kubacký 
a  s  nadsázkou můžeme  říct,  že  „nováček“  Jirka  Stach  obsadil  zlatou 
příčku s nastřílenými 205ti body.

Radost  byla  obrovská  a  nemohly  ji  zkazit  ani  hlášky  organizátora  už 
po  několik  let  stejně  znějící  typu  „je  vidět,  že  v Krásném Poli  je  hlad 
a co si uloví,  to nemaj“, případně, „že když se hraje o láhev, se mohou 
přetrhnout“ apod. Buďme ale shovívaví, koneckonců máme porozumění 
pro druhé místo, na kterém se za námi umístila právě Velká Polom. Třetí 
místo vybojovala Horní Lhota, především díky svému famóznímu střelci 
Vladimíru Hyžákovi, který se celkově umístil na 2. místě.
V následujících měsících nás ještě čeká cyklistika, střelba ze vzduchovky 
a kopaná. Přejeme všem  reprezentantům hodně  sportovního  štěstí  a  lu-
kostřelcům posíláme velké gratulace!                    (ZV)
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JAKÝ BUDE OSMÝ ROČNÍK 
TYJÁTRU KRASNICKÉHO?
Již osmý podzim nám ojíní Tyjátr Krasnický. A co vás čeká každou so-

botu od 18,00 hodin ve velkém sále Hostince U Čestmíra? 
Divadlo Devítku  netřeba  krásnopolským divákům představovat,  vždyť 
poprvé v KP vystupovali již v roce 2012, a to se hrou Kachna na pomeran-
čích, následovaly Láska mezi nebem a zemí, Opona nahoru! a naposledy 
v roce 2018 Pětkrát do černého. 
Tyjátr zahájíme jejich podáním hry Enigmatické variance,
kde slavný spisovatel a nositel Nobelovy ceny Abel Znorko, vyhlášený 
svou arogancí, žije už léta sám na vzdáleném ostrově v Norském moři. 
Znorko nepřijímá návštěvy a razantně odmítá všechna interview. Když 
jej ale osloví novinář jednoho regionálního deníku, překvapivě souhlasí. 
Čeká ho rozhovor o jeho zatím poslední, nejuznávanější knize „Zapřená 
láska“ – románu složeném z vášnivých milostných dopisů, který věnoval 
H.M. Koho skrývají tyto iniciály? Co dalšího spisovatel tají? A o čem 
všem ví novinář? Záhadu zastřenější než se zdálo budou postupně, s jízli-
vostí i odzbrojujícím citem, oba muži odkrývat. 
Válka vypukne po přestávce, a to druhou říjnovou sobotu!
Bohumínští ochotníci poprvé na pódiu s inscenací vážnějšího charakteru. 
Část souboru nastudovala hru Válka vypukne po přestávce, která nabízí 
témata jak obstát v temné době nacismu, co naše svědomí, talent, povin-
nost. Drama, které Oldřich Daněk napsal pro herce Josefa Vinkláře, Bo-
ban připravil k 100. výročí vzniku republiky.
Bobany  jste mohli vidět v  rámci Tyjátru Krasnického na Slezkoostrav-
ském hradě v roce 2017.

Třetí  sobota  nebude  divadelní,  ale  hudební. 17. 10.  si  užijeme  koncert 
BIG BANDU VRATIMOV. Skupina kamarádů, které dala dohromady 
láska k hudbě. Kořeny mají v ZUŠ Vratimov, a jelikož se nechtěli vzdát 
hraní ani po jejím absolvování, vznikl tento Big Band. Ačkoliv se muzi-
kou neživí, dávají  jejich Big bandu vše! Hrají  swing, populár  i  taneční 
hudbu. Vystupuje s nimi také talentovaná zpěvačka, takže si každý poslu-
chač přijde na své.
V neděli 18. 10.  v  11  hod  přicestují  do KP TŘI PRASÁTKA Milana 
Šťastného i s chaloupkou z klestí a větviček. 
Divadlo GRUNT  z blízkého Smolkova  si u nás, 24. 10. 2020,  zahraje 
poprvé. Pod režijním vedením právě Milana Šťastného nastudovali lech-
tivou francouzskou komedii Na správné adrese.
Odkvétající kabaretní hvězda Georgette pronajímá ve svém pařížském 
bytě pokoje. A tak spolu na jedné adrese bydlí ještě klavíristka Jeanine, 
malířka Jacqueline a služebná Marie-Louisa. O tom, že soužití žen takto 
rozdílných temperamentů není jednoduché, nás přesvědčí hned expozice 
hry. Všechny obyvatelky bytu se nezávisle na sobě rozhodnou radikálně 
změnit život a všechny (opět bez vědomí těch ostatních) si podají inzerát. 
Majitelka bytu hledá nového nájemce, pianistka žáka, malířka model pro 
obraz Spartaka a služebná životního partnera. Všechny čtyři inzeráty mají 

náhodně stejnou značku 
P. P. S., která však každá 
znamená něco jiného. 
Pak už jen zvoní zvonky 
u dveří a přicházejí zá-
jemci. Čtvero mužů nej-
různějšího ražení se sice 
dostaví na správnou 
adresu, ale samozřej-
mě, jak to bývá, zrovna 
ve chvíli, kdy není doma 
správná inzerentka.
Nebyla by to snad nejú-
spěšnější hra známého autora komedií Marca Camolettiho, kdyby hned 
od začátku nezačalo docházet k zásadním nedorozuměním.
Ve Francii nesmírně úspěšná komedie nabízí řadu vtipných situací a dia-
logů. Jistou pikantnost přitom zvládá s pověstným francouzským šarmem. 
Hra byla poprvé uvedena v Paříži roku 1966 a hrála se více než tisíckrát. 
Tyjátr Krasnický zakončíme 31. 10. představením Návštěvy u pana Greena 
v podání hlučínské Miniscény bez pódia. Režie se ujala Silvie Grygarová, 
u nás známá z působení a vedení divadelního souboru z Kyjovic. Hereckých 
rolí se ujali Tomáš Vodvářka a Jan Sieber. 
Tomáš je lékař-neurolog a je žid. Jan je servisní technik a je ateista. Dva 
přátelé, kteří se společně vydali na pouť do Santiaga de Compostela. Když 
se vrátili  z  této Svatojakubské cesty,  rozhodli  se  ještě  absolvovat  cestu 
divadelní. Vybrali si zvláštní příběh dvou mužů, který se pro ně stal velice 
emotivním a natolik je zaujal, že ho prostřednictvím divadelního předsta-
vení zatoužili předat dále.
Jejich inscenace letos ve Štítině obdržela v krajském kole cenu za herecké 
výkony obou protagonistů, cenu za režii a cenu za hudební doprovod.
Náhodná automobilová nehoda přivádí do styku dva muže, kteří by se ji-
nak nikdy nesetkali a navždy změní jejich život. Rozdělují je dvě generace, 
a co začíná jako komedie kontrastu kultur se vyvíjí ve vyhrocený příběh 
o riziku osamělosti, předsudků a netolerance. Jak týdny plynou, vytváří se 
přátelství, prověřují se lidské vztahy a odhalují se tajemství.
Jeff Baron patří mezi nejvíce inscenované dramatiky na světě v posledním 
desetiletí, s více než 300 inscenacemi ve 22 jazycích a 38 zemích.

Těšíme se na vás každou sobotu od 18 hodin ve velkém sále Hostince 
U Čestmíra!          Zuzana Vojkůvková
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